
 Protokół Nr 10/15 
z posiedzenia komisji rewizyjnej  

odbytego dnia 25 listopada  2015 r. 
w sali konferencyjnej siedziby Urzędu Gminy   

 
Rozpoczęcie posiedzenia godz. 8 00 
Zakończenie posiedzenia godz.11 00 

 
Posiedzenie komisji otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Komisji Agnieszka Lenda, która 
powitała wszystkich obecnych na posiedzeniu komisji . 
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik Nr 1 do protokołu oraz Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, Zastępca Wójta Jerzy 
Makowski i Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska . 
Na podstawie listy obecności przewodnicząca komisji stwierdziła, że jest niezbędne  quorum 
do prowadzenia prawomocnych obrad . Na stan 3 członków Komisji Rewizyjnej obecnych 
było 3 członków komisji.  
O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 
materiały w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 
1.Zatwierdzenie porządku obrad 
 
Następnie przewodnicząca komisji odczytała zaproponowany porządek posiedzenia i zwróciła 
się z pytaniem, czy są uwagi do porządku posiedzenia . 
Wobec braku uwag do porządku posiedzenia przewodnicząca poddała pod głosowanie 
zaproponowany porządek posiedzenia. 
Komisja Rewizyjna jednogłośnie  tj. 3 głosami „za” przyjęła zaproponowany porządek 
posiedzenia w brzmieniu jak niżej : 
1.Zatwierdzenie porządku obrad 
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji  
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się 27 listopada  2015 roku  
4.Analiza wykonania budżetu gminy za 9 m-cy 2015 roku  
   Opinia komisji na sesję  
5.Omówienie  przeprowadzonej kontroli w sprawie gospodarki finansowej sołectwa  
   Grzędzice  i Warchlino (Warchlinko+ Siwkowo)  
6.Opracowanie planu pracy komisji na rok 2016  
    Informacje przedstawia przewodnicząca komisji na sesji 1) 
7.Sprawy różne 
8.Zamknięcie posiedzenia komisji  

2.Przyjęcie  protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji 
Przewodnicząca komisji zaproponowała przyjęcie protokołu Nr 9/15 z dnia 28 października   
2015 r. bez odczytywania. 
 
Komisja Rewizyjna jednogłośnie tj. 3 głosami ‘za” przyjęła protokół  Nr 9/15 z dnia 28 
października  2015 r. bez jego odczytywania. 
 
 
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 27 listopada  
2015 r.  

- 
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Przewodnicząca komisji odczytała przygotowane projekty uchwał pod obrady sesji, komisja 
je przeanalizowała wysłuchała uzasadnień i wyjaśnień , a następnie zaopiniowała jak niżej: 
  
- projekt uchwały Nr XIII/74/15 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XLII/349/14 Rady Gminy 
Stargard Szczeciński z   dnia 31 października 2014 r. w sprawie obniżenia średniej ceny 
skupu żyta do celów wymiaru  podatku   rolnego  
 
Z  uzasadnieniem do projektu uchwały zapoznał członków komisji Wójt Gminy.  
 
W trakcie krótkiej dyskusji została wyjaśniona sprawa zgłoszona przez radną Wiesławę 
Kuśnierz  dotycząca potrzeby podejmowanie tej uchwały, a ponadto radna zaproponowała , 
aby na stronie internetowej zamieścić informację dla mieszkańców gminy o tym, że 
ogłoszona  stawka przez Prezesa  GUS  w wysokości 53,75 zł za 1 dt jest podstawą do 
obliczenia podatku rolnego na 2016 r.   
 
Komisja Rewizyjna  3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
- projekt uchwały Nr XII/75/15 w sprawie ustalenia wzorów formularzy informacji w sprawie 
podatku rolnego i deklaracji na podatek rolny 
 
Komisja Rewizyjna 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
- projekt uchwały Nr XII/76/15 w sprawie ustalenia wzorów formularzy informacji w sprawie 
podatku leśnego  i deklaracji  na podatek leśny  
 
Komisja Rewizyjna 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
- projekt uchwały Nr XII/77/15  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości  
 
Komisja Rewizyjna 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
- projekt  uchwały Nr XII/78/15  w sprawie określenia wzorów formularzy informacji w 
sprawie podatku od nieruchomości i deklaracji na podatek od nieruchomości 
 
 Komisja Rewizyjna 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
- projekt  uchwały Nr XII/79/15 w sprawie ustalenia stawek podatku od środków 
transportowych 
 
Komisja Rewizyjna  3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
- projekt uchwały Nr XII/80/15  uchylający uchwałę w sprawie ustalenia stawek opłaty 
targowej na  terenie Gminy  oraz  sposobu jej poboru  
 
Komisja Rewizyjna  3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
- projekt uchwały Nr XII/81/15 w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i 
kierunków  zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński 
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Obecna na posiedzeniu komisji Pani Mirosława Antczak jako Kierownik Referatu Planowania  
Przestrzennego wyjaśniła ,że zmiana Studium dotyczy całego obszaru gminy i nie można 
dopisać w tytule uchwały jakiego obrębu dotyczy, natomiast w przypadku przystąpienia do 
zmiany można by było dopisać jakiego obrębu dotyczy- było to wyjaśnienie na pytanie radnej 
Wiesławy Kuśnierz.  
 
Komisja Rewizyjna  3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
 
- projekt  uchwały Nr XII/82/15  w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński  
 
Komisja Rewizyjna 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
- projekt uchwały Nr XII/83/15 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium  
  uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński  
   w obrębie ewidencyjnym  Witkowo 
Wójt Gminy zapoznał członków komisji z uzasadnieniem projektu uchwały. 
 
Komisja Rewizyjna 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
- projekt uchwały Nr XII/84/15 w sprawie zmiany uchwały Nr XL/341/14 Rady Gminy 
Stargard Szczeciński z dnia 27 czerwca 2014 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński  w 
obrębach Lipnik, Klępino, Kiczarowo, Strachocin,  Ulikowo, Sułkowo, Tychowo, Trzebiatów 
i Krąpiel zmienionej uchwałą  Nr VII/34/15 z dnia 24  kwietnia 2015 r. w sprawie zmiany 
uchwały Nr XL/341/14 Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia  27 czerwca 2014 r. 
 
Uzasadnienie do tego projektu uchwały przedstawiła Pani Kierownik Referatu Mirosława 
Antczak. 
 
Komisja Rewizyjna 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
    
- projekt uchwały Nr XII/85/15  w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzędzice 
 
Komisja Rewizyjna 3  głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
- projekt uchwały Nr XII/86/15w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu na 
czas oznaczony dłuższy niż 3 lata i wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargu 
na najem  
Radna Wiesław Kuśnierz zapytała wójt czy jest płacony bezproblemowo czynsz dzierżawny 
przez dzierżawców. 
Wójt Gminy odpowiedział, że  raczej tak, ale  dla pewności sprawdzi. 
Komisja Rewizyjna  3  głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
- projekt uchwały Nr XII/87/15  w sprawie zmian budżetu gminy na 2015 r. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła skarbnik gminy. 
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Wójt Gminy odnosząc się do pozycji dotyczącej zwiększenia wydatku o 159 285 zł jako 
składki członkowskiej dla Związku Gmin Dolnej Odry  powiedział, że jest to wysokość 
składki za cały rok 2015  i jest to ukryty sposób dofinansowania, aby nie podnosić stawek 
płaconych przez mieszkańców. Związek ma zadłużenie powiedział wójt i podniesiono składkę 
członkowską obowiązującą w  2015 r. na 15.10 zł od osoby , natomiast na rok 2016 składaka 
ta ma wynosić 5.10 zł. Na pierwsze półrocze 2016 r. mają obowiązywać stawki opłat w 
wysokości 15 zł za odpady selektywne i 19 zł za zmieszane. W dalszej wypowiedzi  wójt 
powiedział o zadłużeniu wymagalnym i niewymagalnym, gdzie podniesienie stawki 
członkowskiej nie zlikwiduje całkowicie zadłużenia- tak odpowiedział wójt na pytanie 
przewodniczącej komisji. 
 Kolejno wójt przedstawił działania Związku zmierzające do obniżenia kosztów i tak np.  
podział terenu na sektory, szukanie  oszczędności w prowadzeniu biura, wykup przez 
mieszkańców kubłów o czym mówiłem ,że jest to złe posunięcie i problem dla mieszkańców. 
Przetarg zostanie otwarty  30 listopada 2015 r. poinformował wójt  i będzie obowiązywał 
przez okres  4 lat natomiast w dniu 01 grudnia 2015 r. odbędzie się Walne Zgromadzenie 
Związku.  Czuję  się oszukany powiedział wójt w stosunku do pierwotnych założeń i czuję się 
również tym , który oszukiwał. Wójt powiedział również o zacieraniu się różnicy w stawkach 
ponieważ, miało być taniej w przypadku segregowania odpadów komunalnych. Powiedział 
wójt, że sporządzane są analizy w przypadku gdybyśmy wystąpili ze Związku i sami 
organizowali wywóz. Dodatkowo wójt  poinformował o wyjściu ze Związku miasta Chojny 
tj.  od  1 stycznia 2017, bo taką podjęli uchwałę. 
Kolejno wywiązała się dyskusja na temat spłaty długów i wójt powiedział, że powinno się 
ściągnąć zaległości, bo gminy nie mogą dopłacać z własnych środków. Odpowiadając na 
pytanie przewodniczącej wójt powiedział ,że Prezes Związku podał się do dymisji. Wójt 
poinformował ,że Skarbnik Gminy sporządzi informację dotyczącą funkcjonowania Związku. 
Zabierając głos w dalszej dyskusji radna Wiesława Kuśnierz powiedziała , kto jest w stanie 
powiedzieć na ile długi są związane ze zła gospodarką Gminy , a na ile z  brakiem 
odpowiedzialności Związku. 
Przewodnicząca komisji mówiła o działaniach Związku, które miałyby zmniejszyć zadłużenie  
o niejasności w segregowaniu odpadów  o uszczelnieniu systemu, aby każdy płacił – według 
zameldowania, dotrzeć do nowo wybudowanych i powiedziała o sytuacji w przypadku 
bloków wielorodzinnych, czy nie mogłyby być tam kosze indywidualnie dla każdej rodziny, a 
nie jeden zbiorczy i tutaj wójt odpowiedział ,że nie ma możliwości , aby były indywidualne 
kosze na blokach. 
Radna Wiesława Kuśnierz wyrażając swoją opinię powiedziała, że trzeba przeanalizować 
dalszą przynależność do Związku, bo są zapisane kary w ustawie za nie zrealizowanie 
zapisów ustawowych nałożonych na gminy.  
Przewodnicząca komisji zaproponowała, aby rozważyć uśrednienie ceny i tutaj wójt 
odpowiedział, że  potrzebne są dane ze Związku ile jest odpadów segregowanych,  a ile 
zmieszanych.  
Radna Wiesława Kuśnierz poinformowała, że mieszkańcy protestują przeciwko zakupowi 
koszy, chcą mieć kosze indywidualnie każdy i dodała ,że niesprawiedliwą rzeczą jest to ,że w 
innych gminach jeżdżą co tydzień. Powiedziała radna również o braku odbioru gabarytów, 
czy opon.    
Wójt Gminy podsumowując dyskusję powiedział, że trzecia komisja proponuje rozważenie 
możliwości wyjścia Gminy ze Związku i wspomniał o bardzo ważnym obowiązku posiadania 
PSZOK –u na terenie gminy. 
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Dyskutowano na temat weryfikacji osób, które nie złożyły deklaracji i tutaj wójt 
poinformował, że sołtysi przy udziale pracownika gminy będą na terenie gminy  dokonywać 
weryfikacji jak również dyskutowano na temat terminu wykupu pojemników. 
 
Po zakończeniu dyskusji Przewodnicząca Komisji poddał projekt uchwały w sprawie zmian 
budżetu Gminy na 2015 r. do zaopiniowania pod głosowanie. 
 Komisja Rewizyjna 3 głosami „za’ pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
- projekt uchwały Nr XII/88/15  w sprawie rozwiązania Straży Gminnej 
Wójt Gminy przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 
 
Komisja Rewizyjna 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Ad.4 
Skarbnik Gminy omówiła informację z wykonania budżetu gminy za okres od 1 stycznia do 
końca kwartału III roku 2015 oraz odpowiadała na uwagi czy pytania zgłaszane ze strony 
członków komisji. 
 
Komisja jednogłośnie przyjęła opinię w brzmieniu jak niżej :  
 
Komisja Rewizyjna po przeanalizowaniu informacji z wykonania budżetu za 9 m-cy 2015 r. – 
informację przyjęła . 
 
Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Ad.5 
Radna Wiesława Kuśnierz podsumowała  przeprowadzoną kontrolę w sprawie gospodarki 
finansowej sołectwa Grzędzice i Warchlino( Warchlinko+ Siwkowo).  
W trakcie dyskusji  zwrócono uwagę na nikły udział mieszkańców w zebraniach związanych 
z uchwaleniem wniosku .Komisja dyskutowała nad zasadnością tworzenia funduszu 
sołeckiego, radna Wiesława Kuśnierz powiedziała, że gdyby w świetlicach były np. punkty 
sprzedaży prasy można by było coś kupić i byłaby opieka nad tymi świetlicami. 
Przewodnicząca komisji powiedziała , aby w ramach środków sołeckich zatrudnić osoby do 
prowadzenia świetlicy, mówiła również o innych zasadach wykorzystania środków przez 
sołectwa.  
Ad.6    
Komisja ustaliła  ogólny zarys planu pracy na rok 2016 , pozostawiła do ustalenia zakres  
tematów  kontroli na rok 2016. 
 
Ad.7 
 Radna Wiesława Kuśnierz zabierając głos w sprawach różnych powiedział, że z uwagi na 
obciążenie komisji  kontrolami zaplanowanymi w planie pracy jest propozycja zwiększenia 
składu komisji rewizyjnej do 5 osób, a zgodnie ze statutem gminy w skład Komisji 
Rewizyjnej wchodzi Przewodniczący oraz dwóch członków. W dalszej dyskusji odnośnie 
zgłoszonej propozycji zwrócono uwagę, że w pierwszej kolejności należałoby dokonać  
zmian zapisy statutu i to ,że radny może być członkiem nie więcej niż dwóch  stałych komisji. 
Komisja uzgodniła, że w tej sprawie wypowie się Rada. 
Radna Wiesław Kuśnierz zgłosiła swoje uwagi co do uchylenia uchwał,  poinformowała jakie 
to są uchwały i czego dotyczą oraz poprosiła o sprawdzenie, czy nie należy ich uchylić. Były 
to uchwały związane z wywozem odpadów komunalnych.  
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Ad.8 
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Agnieszka Lenda 
podziękowała wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie. 
 
 
                                                                                                              Przewodnicząca Komisji  
 
                                                                                                                  Agnieszka Lenda  
 
Protokołowała : 
 
Z Stoczkowska                                                                                                          


